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Virgil Popescu:Probabil în 30 septembrie va fi un nou Consiliu extraordinar pe

energie la nivelul UE pentru a aproba regulamentul final

Presedintia ceha a Consiliului UE a sintetizat toate propunerile de la reuniunea extraordinara pe energie,

care a avut loc vineri, si probabil în data de 30 septembrie va fi un nou Consiliu extraordinar pentru a

aproba regulamentul final, astfel încât sa intre cât mai repede în vigoare, a declarat miercuri, la briefingul

de la finalul sedintei de Guvern, ministrul Energiei, Virgil Popescu.

 

"În urma Consiliului pe energie, Presedintia ceha a sintetizat practic toate propunerile statelor membre sub forma

unei concluzii si le-a înaintat Comisiei Europene. Am vazut astazi discursul din Parlamentul European al doamnei

presedinte von der Leyen (Ursula von der Leyen, presedinta Comisiei Europene - n.r) si foarte multe lucruri se

regasesc deja în acel discurs si probabil ca va urma propunerea Comisiei. În perioada imediat urmatoare, vor fi

reuniuni la nivelul COREPER, la nivelul ambasadorilor si adjunctilor de ambasade, evident în coordonare cu

statele membre, pentru a agrea un text comun al tuturor statelor, iar probabil în data de 30 septembrie va fi un nou

Consiliu extraordinar pe energie pentru a aproba finalul de regulament, în asa fel încât sa intre cât mai repede în

vigoare", a spus Virgil Popescu.

 

El a subliniat ca multe dintre propunerile României de la Consiliul pe energie se regasesc în declaratiile CE,

precum cea privind decuplarea pretului gazelor de cel al energiei electrice.

 

"Am prezentat, în baza mandatului primit, propunerile României. De asemenea, am prezentat principalele puncte

ale Ordonantei de urgenta 119 pe care Guvernul a aprobat-o si a intrat în vigoare la începutul lunii septembrie.

M-am bucurat sa vad ca dintre propunerile României se regasesc în declaratiile Comisiei Europene si anume

vorbim de decuplarea pretului gazului fata de energia electrica. Se vorbeste în continuare de o plafonare a pretului

gazului natural si când vorbim de pret de gaz natural, vorbim atât de de gazul natural din resursa non-rusa si din

resursa rusa. Vorbim de acele plafoane de limitare a profiturilor producatorilor si ale traderilor si furnizorilor care

fac trade, si acest lucru se regaseste în propunerea Comisiei Europene. Vorbim de o contributie la un fond pentru a

sustine facturile oamenilor si ale companiilor pentru a putea trece peste aceasta perioada de cresteri abrupte ale

preturilor. Am propus inclusiv niste plafoane pentru piata zilei urmatoare, în asa fel încât sa limitam cresterile la

energie electrica, pe pietele spot. Acest lucru este în continuare în analiza. De asemenea, reducerea de consum

general pe care Comisia Europeana a propus-o, ati vazut ca se regaseste inclusiv în principiile ordonantei, o

reducere cu 15%. Propunerea comisiei de o reducere suplimentara pe orele de vârf de pret maximal evident este

luata în calcul si în analiza", a mai afirmat ministrul Energiei. 

page 1 / 1


